
Zápis
z 7. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT dne

14. 04. 2022

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 17:00
Přítomní: dle hlasovací  listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka, doc. Katolický, Ing. Bednář a

doc. Máša, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 6. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Schvalování návrhu nového složení Vědecké rady FSI
4. Prezentace činností studentských klubů
5. Informace vedení fakulty, informace z grémií
6. Schvalování Disciplinárního řádu FSI VUT pro studenty
7. Předložení složení Disciplinární komise
8. Schvalování Analytických podkladů pro výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za

rok 2021
9. Schvalování Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2021
10. Schvalování Pravidel rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2022
11. Předložení Časového plánu akademického roku 2022/2023
12. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských

studijních programech za ZS 2021/2022
13. Předložení směrnice Pravidla mimořádného přijímacího řízení
14. Stanovení termínu a programu příštího řádného zasedání AS FSI
15. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal pana děkana doc. Hlinku, proděkany prof. Křupku, doc. Katolického,
Ing. Bednáře a doc. Mášu a tajemníka Ing. Tesaře.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík, Bc. Kaspar, Ing. Gregor, Ing. Adam, Ing. Cabalka a Ing. Quinn.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátory Ing. Ramíka, Bc. Kaspara, Ing. Gregora, Ing. Adama,
Ing. Cabalku a Ing. Quinna.
Hlasování č. 1: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 6. řádného zasedání, plnění
usnesení

Oproti rozeslanému programu navrhl doc. Návrat následující změny: v bodu 7 půjde o předložení,
bod schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení je stažen, protože nemá věcnou náplň, do
programu je dále jako bod 13 zařazeno předložení směrnice Pravidla mimořádného přijímacího
řízení.
Usnesení: AS FSI schvaluje upravený program 7. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje zápis ze 6. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1

ad 3) Schvalování návrhu nového složení Vědecké rady FSI

Návrh složení VR byl předložen na minulém zasedání. Po diskuzi, která proběhla v komisi pro VaV,
se vedení fakulty rozhodlo ponechat složení VR v předloženém znění. Pan děkan upozornil, že na
příštím zasedání bude ještě předložen návrh na donominování jednoho člena.
Doc. Klimeš uvedl, že o návrhu jednala VaV komise a nemá ke složení žádné námitky.
Prof. Štětina uvedl, že z hlediska habilitací a profesorských řízení je podmínkou zastoupení
každého programu nejméně dvěma zástupci. Tuto podmínku předložený návrh vysoce překračuje.

K návrhu složení VR proběhne tajné hlasování, senátoři byli seznámeni s průběhem volby a
úpravou hlasovacích lístků.
Počet vydaných hlasovacích lístků: 28
Počet odevzdaných hlasovacích lístků: 28
Všichni kandidáti obdrželi nadpoloviční většinu hlasů.
Výsledky hlasování jsou uvedeny v příloze tohoto zápisu.

ad 4) Prezentace činností studentských klubů

Dnešního zasedání se zúčastnili zástupci studentských spolků Formula Student, Pneumobil
Racing Team a Chicken wings, kteří seznámili senátory se svou činností, úspěchy v mnoha i
mezinárodních soutěžích, s plány do budoucna, ale i s financováním jejich činností.

ad 5) Informace vedení fakulty

Děkan:
- Na rektorátě VUT probíhá analýza procesů, očekává se redukce počtu odborů a zlepšení

efektivity fungování. Změny budou promítnuty v novém Organizačním řádu. Rektor VUT
uvažuje výhledově i o modifikaci rozdělování finančních prostředků.

- Byla dokončena rekonstrukce auly Q.
- Noc vědců proběhne v novém formátu přímo na fakultě.
- Na příští měsíc je plánovaná aktivita “na vlastní pohon”.
- V rámci propagace FSI jsou plánovány informační panely napříč městem.
- Proběhla výběrová řízení na místa ředitelů ústavů, všichni ředitelé byli vybráni.

Na dotaz Ing. Ramíka pan děkan odpověděl, že většina ředitelů byla vybrána na funkční období 4
let, v několika případech na 2 roky.
Prof. Štětina:
- Proběhlo zasedání AS VUT, na kterém byla schválena Pravidla rozpočtu VUT. Senátoři byli

seznámeni s plánovanými organizačními změnami na rektorátu.
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- Byla inovována směrnice týkající se úpravy závěrečných prací.
- Probíhá příprava výzev (Teaming, Špičkový výzkum).
- Proběhla konference k metodice 17+.
- FK má k dispozici data potřebná pro výpočet rozdělení výkonů na fakulty a ústavy.
- Prof. Štětina byl pověřen, aby koordinoval výstupy z hlediska elektromobility na VUT.
- Stravenkový paušál zůstane zachován.
- Byla vydána analýza mezd a mzdové struktury na VUT.

RNDr. Popela:
- Doplněny informace o Pravidlech rozpočtu.
- EK AS VUT má na svém příštím zasedání obdržet podklady k rozpočtu VUT, pravděpodobné

schválení rozpočtu je 24. 5.
- Na zasedání AS VUT proběhla diskuze k elektronizaci.
- RVŠ: informace o novele VŠ zákona na Slovensku.
- Probíhají diskuze k výzvám OP JAK.

ad 6) Schvalování Disciplinárního řádu FSI VUT pro studenty

Doc. Hlinka poděkoval Legislativní komisi za práci na přípravě Disciplinárního řádu.
Mgr. Hoderová uvedla, že na finální verzi se podílelo právní oddělení rektorátu i fakulty, LK
dokument v konečné verzi ze 7. 4. 2022 projednala a s provedenými úpravami souhlasila, 7 členů
doporučuje schválení, 4 členové se zdrželi.

Usnesení: AS FSI schvaluje Disciplinární řád FSI VUT pro studenty ve znění ze dne 7. 4. 2022.
Hlasování č. 4: pro: 26 proti: 1 zdržel se: 0

ad 7) Předložení složení Disciplinární komise

Děkan FSI předkládá aktualizaci členů Disciplinární komise v následujícím složení:
Ing. Josef Bednář, Ph.D., proděkan
doc. Ing. Vítězslav Máša, Ph.D., proděkan
doc. Ing. Jaroslav Katolický, Ph.D., proděkan
Marek Gottwald, student BSP
Bc. Anna Glozigová, studentka NMSP
Ing. Petra Kosová, studentka DSP

ad 8) Schvalování Analytických podkladů pro výroční zprávu o hospodaření FSI
VUT za rok 2021

Ing. Tesař uvedl, že dokument byl projednán Finanční komisí, došlo k dílčím úpravám na základě
drobných reklamací ze strany ústavů.
Prof. Štětina uvedl, že FK se Analytickými podklady i Výroční zprávou zabývala na dvou
zasedáních. Hlasování proběhlo per rollam, z 20 členné komise hlasovalo 13 členů, všichni pro
schválení.

Usnesení: AS FSI schvaluje dokument Analytické podklady pro výroční zprávu o hospodaření FSI
VUT za rok 2021 ve znění ze dne 13. 4. 2022.
Hlasování č. 5: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0
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ad 9) Schvalování Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2021

Usnesení: AS FSI schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za rok 2021 ve znění ze dne
13. 4. 2022.
Hlasování č. 6: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 1

ad 10) Schvalování Pravidel rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2022

Tajemník FSI uvedl, že pravidla neobsahují žádné výrazné změny oproti minulým letům, reflektují
pouze změny v pravidlech VUT.
FK o pravidlech jednala na dvou zasedáních, v diskuzích se členové zabývali i pedagogickými
problémy a počty studentů. 14 členů komise doporučuje pravidla ke schválení.

Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2022 ve
znění ze dne 13. 4. 2022.
Hlasování č. 7: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2

ad 11) Předložení Časového plánu akademického roku 2022/2023

Proděkan Bednář upozornil, že začátky a konce semestrů jsou stanoveny rozhodnutím rektora. Do
časového plánu opět přibyl termín imatrikulací a naopak z něho byl vypuštěn termín pro recenze
závěrečných prací, neboť tento termín je stanoven Studijním a zkušebním řádem VUT.

ad 12) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských
studijních programech za ZS 2021/2022

Doc. Máša uvedl, že tentokrát je zpráva koncipována spíše tematicky a požádal senátory o
zpětnou vazbu. Hlavní změnou je zavedení limitu pro hodnocení vyučujících (kritická hranice 2,0).
Pro další období vedení uvažuje více zohlednit pozitivní aspekty výuky.
Prof. Štětina požádal Studijní komisi při projednávání zprávy o otevřené jednání, kterého by se
mohli zúčastnit ostatní členové AS FSI. Dále upozornil na některé softwarové chyby (z ankety
“vypadli” někteří vyučující). Dále upozornil na chybějící zpětnou vazbu - studenti v anketě upozorní
na problém, ale již se nedozví, jakým způsobem je řešen.
Doc. Svoboda upozornil, že ankety se účastní velmi malé procento studentů, je třeba jim ukázat,
že její vyplnění má smysl.
Ing. Cabalka přislíbil, že zasedání SK bude otevřené a všichni senátoři budou pozváni, v plánu je i
diskuze o motivaci studentů k účasti na anketě.
RNDr. Popela otevřel otázku možnosti zpětného vyjádření vyučujících.
V diskuzi se senátoři dále zabývali způsobem stanovení kritického limitu a složením účastníků
ankety.

ad 13) Předložení směrnice Pravidla mimořádného přijímacího řízení

Doc. Hlinka uvedl, že tato pravidla vznikla v návaznosti na opatření v oblasti školství v souvislosti s
konfliktem na Ukrajině.
Proděkan Bednář uvedl, že pravidla mimořádného přijímacího řízení vychází z Lex Ukrajina, který
umožňuje školám nedodržet standardní lhůty. Směrnice se vztahuje pouze k uchazečům se
statutem uprchlíka a platí pro BSP a NMSP vyučované v ČJ a AJ s výjimkou double degree
programů a programů, které mají talentovou přijímací zkoušku (Průmyslový design ve
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strojírenství). Uchazečům bude prominuta přijímací zkouška, podmínkou zápisu je, aby uchazeč ke
dni zápisu absolvoval kurz z ČJ (pro české studijní programy).
Uchazeči z Ukrajiny, kteří již podali standardní přihlášku,  budou také přijati dle Lex Ukrajina.
Na dotaz senátorů ohledně zajištění technického vybavení a další podpory pro studenty z řad
uprchlíků odpověděl doc. Katolický, že ministr školství přislíbil prostředky z fondu obnovy.

ad 14) Stanovení termínu a programu příštího řádného zasedání AS FSI

Termín 8. řádného zasedání byl navržen na čtvrtek 5. 5. 2022 ve 14 hodin.

Návrh programu pro 8. řádné zasedání AS FSI:
- Složení disciplinární komise
- Rozdělení finančních prostředků na rok 2022
- Výroční zpráva o činnosti
- Časový plán na ak. rok 22/23
- Pravidla mimořádného přijímacího řízení

Usnesení: AS FSI zkracuje předkládací lhůtu pro schvalování složení Disciplinární komise o jeden
týden.
Hlasování 8: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1
Usnesení: AS FSI zkracuje předkládací lhůtu pro schvalování směrnice Pravidla mimořádného
přijímacího řízení o jeden týden.
Hlasování 9: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1
Usnesení: AS FSI schválil termín 8. řádného zasedání AS FSI 5. 5. 2022.
Hlasování 10: pro: 23 proti: 1 zdržel se: 1

ad 15) Různé

Doc. Záděra upozornil na klesající počet studentů, ale i na klesající úroveň jejich znalostí a vyzval
senátory k hledání cest ke zvýšení kvality studentů FSI.
Doc. Návrat informoval, že diskuze ohledně kvality a úrovně vzdělání a počtu studentů a dalších
souvisejících problémů bude na programu výjezdního zasedání.
K dotazům ohledně odevzdávání závěrečných prací doc. Máša odpověděl, že práce se
odevzdávají pouze v elektronické podobě.
Na dotaz ohledně termínu vyhlášení fondu vědy odpověděl doc. Katolický, že dokument je
finalizován a vyjde v úterý 19. 4.
Ing. Tesař upozornil, že jsou předschválené alokace na doplnění aktivních síťových prvků do
rekonstruovaných prostor, protože není žádoucí zakázku etapizovat, návrh rozpočtu bude
obsahovat poměrně velkou částku, která bude kryta z fondů.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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Příloha

6/6

Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

http://www.tcpdf.org

